
 

 

 

P R O T O K O Ł  Nr XLII/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

z dnia 19 września 2017r. 

 

Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 13:00 – 15:00 

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło, dokonał otwarcia  Sesji Rady Miejskiej  

w Ogrodzieńcu  

Powitał wszystkich obecnych, radnych oraz gości zaproszonych:  

 Burmistrza Miasta i Gminy Pana Andrzeja Mikulskiego,  

 Skarbnika Miasta i Gminy Panią Annę Kuźniak, 

 Sekretarza Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia, 

 Radnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,  

 Kierowników referatów urzędu i jednostek organizacyjnych Gminy 

Ogrodzieniec. 

 Sołtysów Gminy Ogrodzieniec. 

 

Lista obecności radnych i gości załączona została do protokołu. 

 

Przewodniczący poinformował, że sesja została zwołana przez Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy  Ogrodzieniec 

Wszyscy radni zostali powiadomieni o terminie sesji, zostały im dostarczone 

niezbędne materiały, czyli:  

 zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad, 

 projekty uchwał będące przedmiotem obrad.  

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wynosi 15 radnych.  

W sesji uczestniczyło 15 radnych, co zostało potwierdzone podpisami na liście 

obecności załączonej do niniejszego protokołu. 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad  

 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś wniósł o wprowadzenie do porządku 

obrad projektów uchwał w następujących sprawach:  

1. w sprawie: wyrażenia zgody na umowy dzierżawy terenu stanowiącego 

własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, położonego w 

Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat. 

2. w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy terenu 

stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, 

położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat, z 



 

 

 

dotychczasowymi dzierżawcami. 

3. w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa 

 

 

Zmiany w porządku sesji zostały przyjęte przez radnych bez uwag 14 głosami – jako 

punkt: 11, 12 i 13 porządku sesji.  

 

 

Porządek obrad wg którego prowadzona była sesja przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2017 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 

27.06.2017r 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/302/2017 Rady Miejskiej w 

Ogrodzieńcu z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia 

osobom bezdomnym z terenu gminy Ogrodzieniec. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/320/2009 z dnia 6 października 

2009r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o w przedmiocie zmiany granic Gminy 

Ogrodzieniec. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek obowiązkowego 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących funkcje kierownicze w 

przedszkolach, szkołach podstawowych i zespole szkolno przedszkolnym 

prowadzonych przez Gminę Ogrodzieniec, ustalania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla niektórych stanowisk nauczycieli oraz ustalania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w 

ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Zawierciańskiemu na realizacje zadania związanego z dofinansowaniem remontu 

chodnika przy ul. Bzowskiej w miejscowości Fugasówka Gmina Ogrodzieniec. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/318/2017 z dnia 29 sierpnia 

2017 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach wydatków w budżecie Gminy 

Ogrodzieniec na 2017r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umowy dzierżawy terenu 

stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, położonego 

w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, 



 

 

 

położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat, z 

dotychczasowymi dzierżawcami.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  

15. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności. 

16. Wnioski i oświadczenia.  

17. Zamkniecie obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2017 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 

27.06.2017r 

 

Protokół Nr XXXIX/2017 z sesji Rady z dnia  27.06.2017  został przyjęty przez 

radnych bez uwag, jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/302/2017 Rady Miejskiej 

w Ogrodzieńcu z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 

schronienia osobom bezdomnym z terenu gminy Ogrodzieniec. 

 

Sekretarz Miasta i Gminy Ogrodzieniec Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. 

Uzasadnienie merytoryczne do uchwały zawierało następujące informacje: zostały 

zgłoszone zastrzeżenia ze strony Wojewody Śląskiego dotyczące sformułowania 

ujętego w poprzedniej uchwale, dotyczącego odpłatności świadczonych usług. 

Wskazano, iż zapisy wynikające wprost z ustawy nie powtarza się w uchwałach rady, 

zgodnie bowiem z zasadami techniki prawodawczej, rada nie powinna powielać 

przepisów ustawowych, dlatego wykreślamy je z wcześniejszej uchwały. Nowe 

brzmienie projektu uchwały, z pominięciem tych zapisów zostało przygotowane i 

przedstawione radzie do zatwierdzenia. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXIX/302/2017 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie 



 

 

 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu gminy 

Ogrodzieniec - została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/321/2017 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/320/2009 z dnia 6 

października 2009r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. Uzasadnienie 

merytoryczne do uchwały zawierało następujące informacje:  zostały zgłoszone 

zastrzeżenia ze strony nadzoru prawnego wojewody, projekt uchwały dotyczy 

wykreślenia i nadania nowego brzmienia uchwały z 2009 roku, § 2 pkt 5. Zawierała 

ona sformułowanie, które zostało powielone w uchwale z czerwca tego roku. 

Wojewoda uznał, że taki zapis nie powinien się znajdować w uchwale. Ponadto 

Sekretarz nadmienił, że kompetencje do wydania decyzji należą do kierownika OPS. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/320/2009 z dnia 6 października 2009r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania - 

została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/322/2017 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic 

Gminy Ogrodzieniec. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski omówił projekt przedmiotowej 

uchwały. Uzasadnienie uchwały zawierało: Burmistrz Miasta i Gminy Pilica pismem z 

dnia 09.05.2017 r. poinformował o rozpoczęciu procedury zmiany granic polegającej 

na włączeniu do Gminy Pilica działek nr 108, 109/1, 109/2, 110, 111/1, 111/2, 112/1, 

112/2, 113, 114/1, 114/2, 115, 116  położonych na terenie Gminy Ogrodzieniec, 

obręb Giebło o powierzchni 15,7300 ha. Wskazany teren obejmuje działki rolne 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_321_2017.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_322_2017.pdf


 

 

 

przeznaczone w planie zagospodarowania przestrzennego pod tereny rolnicze. 

Działki stanowią własność mieszkańców Gminy Pilica.  

Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu nr XXXIX/298/2017 z dnia 27 

czerwca 20176 r. w okresie od dnia 29 czerwca 2017 r. do 20 lipca 2017 r. zostały 

przeprowadzone konsultacje społeczne dotyczące zmiany granic. Konsultacje zostały 

przeprowadzone poprzez zamieszczenie ankiety konsultacyjnej na stronie BIP 

Urzędu Miasta i Gminy oraz na gminnej stronie internetowej. W okresie konsultacji 

nie wpłynęła żadna ankieta, nie było żadnych zgłoszeń czy też uwag do 

projektowanej zmiany granic gminy.  

W dniu 26 lipca 2017 r. w Dzienniku Ustaw pod poz. 1427 zostało opublikowane 

rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 24 lipca 2017 r. w sprawie ustalenia granic 

niektórych gmin i miast, nadania niektórym miejscowościom statusu miasta, zmiany 

nazwy gminy oraz siedzib władz niektórych gmin zgodnie z którym do Gminy 

Ogrodzieniec z dniem 1 stycznia 2018 r. zostaną włączone działki nr 431, 432, 433, 

452, 453, 459, 460/1, 460/2, 465, 466, 605/2, 605/3, 605/4, 605/5, 606 oraz część 

działki 550 położone na terenie Gminy Pilica obręb Biskupice o łącznej powierzchni 

11,30 ha. 

Zmiana granic polegająca na włączeniu do Gminy Ogrodzieniec terenów z obrębu 

Biskupic oraz projektowana zmiana granic polegająca na włączeniu do Gminy Pilica 

gruntów z obrębu Giebło spowodują, że po zmianach granic powierzchnia Gminy 

Ogrodzieniec i Gminy Pilica zasadniczo się nie zmieni. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  11 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 2 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie wyrażenia opinii o w 

przedmiocie zmiany granic Gminy Ogrodzieniec. 

 - została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/323/2017 

 

 

 

 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_323_2017.pdf


 

 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących 

funkcje kierownicze w przedszkolach, szkołach podstawowych i zespole 

szkolno przedszkolnym prowadzonych przez Gminę Ogrodzieniec, ustalania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla niektórych stanowisk 

nauczycieli oraz ustalania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 

dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski omówił projekt przedmiotowej 

uchwały, w uzasadnieniu m.in. wskazał na fakt iż - zgodnie z art. 42 ust. 7 ustawy 

Karta nauczyciela Rada Miejska w Ogrodzieńcu określa tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 w/w ustawy. 

Wprowadzenie uchwały jest związane ze zmianami wynikającymi z reformy oświaty 

tj. zmianami w prawie oświatowym od roku szkolnego 2017/2018. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących 

funkcje kierownicze w przedszkolach, szkołach podstawowych i zespole szkolno 

przedszkolnym prowadzonych przez Gminę Ogrodzieniec, ustalania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla niektórych stanowisk nauczycieli oraz 

ustalania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr  XLII/324/2017 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_324_2017.pdf


 

 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Zawierciańskiemu na realizacje zadania związanego z dofinansowaniem 

remontu chodnika przy ul. Bzowskiej w miejscowości Fugasówka Gmina 

Ogrodzieniec. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski omówił projekt przedmiotowej 

uchwały wraz z autopoprawką. Projekt uchwały zawierający autopoprawkę został 

przekazany wszystkim radnym oraz zaopiniowany na komisjach.  

Uchwała związana jest z przekazaniem z budżetu Gminy Ogrodzieniec pomocy 

finansowej w wysokości  30.000,00 zł dla Powiatu Zawierciańskiego na 

dofinansowania   zadania  inwestycyjnego  dotyczącego przebudowy chodnika przy 

ulicy Bzowskiej  w miejscowości Fugasówka. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Zawierciańskiemu na realizacje zadania związanego z dofinansowaniem 

remontu chodnika przy ul. Bzowskiej w miejscowości Fugasówka Gmina 

Ogrodzieniec - została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/325/2017 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/318/2017 z dnia 29 sierpnia 

2017 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Anna Kuźniak wprowadzając w temat poinformowała 

iż, Regionalna Izba Obrachunkowa zgłosiła uwagi aby pewne zapisy uchwały 

zmienić. Następnie odczytała jakie to będą zmiany i czego będą one dotyczyły, i tak 

„W uchwale Rady Miejskiej Nr XLI/318/2017 z dnia 29 sierpnia 2017 roku w sprawie 

emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu zmienia się treść § 2 

uchwały, który otrzymuje nowe brzmienie jak niżej : 

1. Cele emisji: 

1) Celem emisji w 2017 roku na kwotę 800 000 zł jest spłata wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczki w kwocie 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_325_2017.pdf


 

 

 

500.000 zł oraz finansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 

300.000 zł. 

2) Celem emisji w 2018 roku na kwotę 3.900.000 zł jest spłata wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczki w kwocie 

400.000 zł oraz finansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 

3.500.000 zł 

3) Celem emisji w 2019 roku na kwotę 1.000.000 zł jest spłata wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczki w kwocie 

500.000 zł oraz finansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 

500.000 zł. 

4) Celem emisji w 2020 roku na kwotę 900.000 zł  jest spłata wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczki oraz 

wyemitowanych obligacji” 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 

XLI/318/2017 z dnia 29 sierpnia 2017 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu - została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/326/2017 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach wydatków w budżecie Gminy 

Ogrodzieniec na 2017r. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Anna Kuźniak omówiła propozycje zmian w budżecie 

wraz z autopoprawką. Na Komisjach Rady sprawa ta była szczegółowo omawiana. 

Projekt uchwały zawierający autopoprawkę został przekazany radnym. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  14 

Głosów „Przeciw” – 0 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_326_2017.pdf


 

 

 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmian w planach wydatków w 

budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2017r - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr  XLII/327/2017 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umowy dzierżawy terenu 

stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, 

położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat. 

 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. Uzasadnienie 

merytoryczne do uchwały zawierało następujące informacje: Pani Szatan Justyna 

nabyła umową kupna-sprzedaży z dnia 25.07.2017r. blaszany garaż posadowiony na 

części gminnej działki od dotychczasowego dzierżawcy. Okres 14 lat dzierżawy 

niezbędny jest w celu ujednolicenia terminów obowiązywania pozostałych umów 

dzierżaw na garaże. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy 

Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu lat - 

została przyjęta. Uchwale nadano Nr  XLII/328 /2017 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy 

Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu 

lat, z dotychczasowymi dzierżawcami.  

 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. Uzasadnienie 

merytoryczne do uchwały zawierało następujące informacje:  Dzierżawcy są 

zainteresowani dalszą dzierżawą terenu pod garaże przy ulicy Słowackiego w 

Ogrodzieńcu. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_327_2017.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_328_2017.pdf


 

 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 13  

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu 

Gminy Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do czternastu 

lat, z dotychczasowymi dzierżawcami - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr  XLIV/329/2017 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa. 

 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. Uzasadnienie 

merytoryczne do uchwały zawierało następujące informacje:  W dniu 22 sierpnia 

2017 r. firma GONPOPL Szczepan Goncerz, Kamil Goncerz spółka jawna 

zwróciła się z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę 

uchwały nr XXXIV/281/2013 z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Ogrodzieniec. 

Wnioskodawca powołał się w wezwaniu na art. 101 ust. 1 Ustawa z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym. Przepis ten został zmieniony z dniem 1 czerwca 

2017 r. Usunięto z treści art. 101 ust. 1  ustawy pojęcie „wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa”. 

Wnioskodawca wzywa Radę Miejską w Ogrodzieńcu do usunięcia naruszenia 

prawa poprzez zmianę uchwały nr XXXIV/281/2013 z dnia 20 lutego 2013 r. Nie 

jest natomiast doprecyzowany zakres zmiany. 

Uchwała nr XXXIV/281/2013 z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Ogrodzieniec  dotyczy przystanków położonych na terenie Gminy Ogrodzieniec.  

Przystanki te są wybudowane i utrzymywane przez Gminę Ogrodzieniec 

niezależnie od kategorii dróg przy których są położone. Każdego roku 

przeznaczane są środki finansowe na wymianę konstrukcji  wiat przystankowych, 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_329_2017.pdf


 

 

 

utrzymywanie porządku i czystości. Część przystanków jest umieszczona na 

terenach będących własnością gminy, ale niezależnie od kategorii drogi przy której 

położony jest przystanek Gmina Ogrodzieniec utrzymuje przystanek. Gmina 

Ogrodzieniec jest więc właścicielem i podmiotem faktycznie zarządzającym 

przystankami na terenie gminy. 

W tym stanie sprawy wezwanie jest niezasadne. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -  13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie odmowy uwzględnienia 

wezwania do usunięcia naruszenia prawa - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr  XLII/330/2017 

 

Ad.14 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  

 

Radny Grzegorz Wałek:  

Brakuje pasów na ulicy Szkolnej. Po remoncie ronda została niewykorzystana wiata 

przystankowa, można ją przenieść w miejsce obecnego przystanku przy dawnym 

przedszkolu. Czy jest możliwość wykupu działki po byłym składzie budowlanym, aby 

zrobić porządek z terenem w pobliżu szkoły? Czy droga na Krępę zostanie przed 

zimą poprawiona? Czy jest pomysł na wykonanie nawierzchni na ulicy Słowackiego 

oraz drogi między blokami? Zwróciłem się do Burmistrza o przygotowanie wykazu, w 

którym przedstawione są wszystkie dotacje od 2010 roku na Ogrodzieniec i sołectwa 

(chodniki, drogi, place zabaw, Fundusz Sołecki). Nie ma tam nic o wydatkach na 

ulicę Słowackiego.  

 

Radny Zygmunt Podsiadło 

Co z programem – strategią rozwoju turystyki w Gminie Ogrodzieniec? Skoro nie ma 

przemysłu należy postawić na rozwój turystyki. Odbyło się kilka spotkań w 

Podzamczu z osobami zajmującymi się turystyką, co z tego wynikło, jakie są 

zamierzenia? Co z przetargiem na dach remizy OSP w Podzamczu – idzie zima. Czy 

Fundacja Elementarz złożyła wniosek o przedłużenie umowy na prowadzenie szkoły 

w Podzamczu i czy będzie umowa przedłużona?  

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xlii_330_2017.pdf


 

 

 

Radny Zbigniew Fabiańczyk 

Jest informacja od mieszkańców Giebła, że często nieczynny jest punkt lekarski w 

Gieble. Niszczeje zabytek – dworek w Gieble.  

 

Radna Elżbieta Stanek 

Mieszkańcy Kiełkowic pytają kiedy będą realizowane place zabaw i siłownia na 

świeżym powietrzu. Kiedy będzie zmontowana wiata przystankowa?  

 

Odpowiedzi Burmistrza:  

 Przejście dla pieszych na ul. Szkolnej jest potrzebne. Przy zmianie organizacji 

ruchu wykonamy to zadanie. Wiata przystankowa zostanie przeniesiona tam, 

gdzie zatrzymuje się autobus szkolny.  

 Przygotuję koncepcję zagospodarowania na wykup działki budowlanej, którą 

przedstawię Radzie na kolejnej sesji. 

 W sprawie ulicy Słowackiego złożyliśmy zapytania ofertowe do kilku firm 

drogowych. Żadna z nich nie podjęła się wykonania masy bitumicznej w tym 

roku. Środki na ten cel nie przepadną, pod koniec zimy ogłosimy przetarg, aby 

wiosną rozpocząć prace.  

 W ubiegłym roku rozpoczęliśmy cykl spotkań z branżą turystyczną, działająca 

na terenie naszej gminy. Na jednym z takich spotkań pojawił się pomysł 

opracowania strategii rozwoju turystyki w gminie Ogrodzieniec. Proponuję 

podjąć uchwałę, która umożliwiłaby przystąpienie do przygotowania takiego 

dokumentu. To ułatwiłoby nam w przyszłości planowanie budżetu i działań w 

sferze turystyki. 

 Przetarg na wykonanie dachu remizy w Podzamczu w najbliższym czasie 

zostanie ogłoszony.  

 Obecnie obowiązująca umowa z Fundacją Elementarz upływa z dniem 31 

sierpnia 2018r. Rozmawiałem w tej sprawie ostatnio z przedstawicielami 

Fundacji przedstawię Radzie w najbliższym czasie obecną sytuację dotyczącą 

dotacji. Współpraca z Fundacją układa się dobrze. Obecny sposób 

przekazywania środków dla gminy jest korzystny.  

 Punkt felczerski w Gieble – będą prowadzone rozmowy w tej sprawie z 

dyrektorem SPZOZ Panem B. Kuśmierskim.  W najbliższym czasie odbędzie 

się  posiedzenie Rady Społecznej SPZOZ, na którym  również zostanie 

omówiona ta sprawa.  

 Remont elewacji Dworku w Gieble – na chwilkę obecną nie ma wolnych 

środków finansowych na ten cel, jeśli się pojawią to uzupełnimy ubytki tynków 

i pomalujemy elewację -  sprawa jest  do wykonania i będziemy ją mieć  na 

uwadze.    

 Budżet Obywatelski dla Ogrodzieńca. Mamy następującą sytuacje – Fundusz 

Sołecki  uregulowany jest ustawą o Funduszu Sołeckim. Rada Miejska podjęła 

uchwałę o Funduszu Sołeckim w Gminie Ogrodzieniec,  więc Burmistrz  jest 

zobowiązany, aby w budżecie gminy zapewnić  środki finansowe na ten cel 

dla poszczególnych sołectw. Obecnie odbywają się spotkania z mieszkańcami 



 

 

 

sołectw w sprawie wydatkowania  środków  z Funduszu Sołeckiego. W 

przypadku  budżetu obywatelskiego jest możliwość, żeby gmina go 

wprowadziła, musi być wówczas wola oaz podjęta decyzja, a co najważniejsze   

możliwości finansowe. Były już w tej sprawie prowadzone rozmowy. Taka 

forma współdecydowania o wydatkowaniu środków finansowych przez 

mieszkańców sprawdziła się. Jednak na chwilę obecną nie mamy możliwości 

finansowych na utworzenie budżetu obywatelskiego. Przeznaczenie dla 

Ogrodzieńca kwoty 20 – 30 tys. zł byłoby kwotą daleko niezadawalającą dla 

Ogrodzieńca i do tej pory się na to nie zdecydowaliśmy. Jeżeli w przyszłości 

pojawią się środki i Rada zdecyduje o utworzeniu budżetu obywatelskiego to 

tak się stanie.    

 Siedem siłowni i placów zabaw na terenie naszej gminy w najbliższym czasie 

zostanie zamontowanych przez firmę Bud- Rem z Zawiercia.  

 Przystanki na ul. Turystyczną w Kiełkowicach oraz ul. Zawierciańską w Gieble 

Kolonii są zamówione. 

 

Radny Jerzy Janoska zwrócił się do Burmistrza o przekazanie Radnym dokumentu, 

który otrzymał Radny Grzegorz Wałek, dotyczącego wydatkowania Funduszu 

Sołeckiego.  

 

Ad.15 

Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności 

 

25-27 sierpnia  

Obchodziliśmy w naszej gminie Święto Gminy Ogrodzieniec. W piątek odbył się 

festyn w Ogrodzieńcu, w sobotę uroczystości na zamku zwieńczone pokazem 

sztucznych ogni, w niedzielę w Ogrodzieńcu na Placu Piłsudskiego koncertowały 

lokalne zespoły muzyczne.  Dodatkowo wspólnie z Urzędem Marszałkowskim 

udostępniliśmy w sobotę Górę Birów do zwiedzania dla rodzin. Województwo Śląskie 

sfinansowało całodniową imprezę, w której nasi najmłodsi mogli się spotkać z 

bohaterami literatury fantastycznej. Impreza była bezpłatna w całości finansowana 

przez Marszałka Województwa Śląskiego. Podczas tegorocznych obchodów Święta 

Gminy Ogrodzieniec mogliśmy nawiązać i rozpocząć współpracę z gminą Głogów 

Małopolski. Zespół muzyczny z Głogowa Małopolskiego występował w tych dniach w 

naszej gminie, a w zamian za to, nasz Zespół Folklorystyczny „Wrzos” z Ryczowa 

Kolonii 9 września wystąpił w Głogowie Małopolskim na Przeglądzie Kapel i 

Śpiewaków Ludowych „Wykopki”. Święto gminy to również okazja do spotkań z 

gminami partnerskimi. Gościliśmy delegację strażaków ze Słowacji, którzy nawiązali 

kontakty z jednostkami OSP i planujemy realizacje w przyszłości wspólnych 

projektów związanych z bezpieczeństwem. W październiku 2017 r. planujemy wyjazd 

szkoleniowy naszych strażaków ochotników do Głogowa.  

 

 

 



 

 

 

2 września  

Odbyły się Zawody Sportowo-Pożarnicze jednostek OSP z terenu Powiatu 

Zawierciańskiego. Gminę Ogrodzieniec reprezentowały dwie drużyny z jednostki 

OSP Ryczów Kolonia. Obie drużyny - męska i żeńska - uplasowały się na III miejscu. 

 

4 września 

Rozpoczął się nowy rok szkolny. Burmistrz podał następujące informacje: Naukę 

rozpoczęło 503 uczniów szkół podstawowych, 136 uczniów oddziałów gimnazjalnych, 

265 przedszkolaków. Od tego roku szkolnego zmieniła się organizacja pracy szkół. 

Szkoły 6-letnie zostały przekształcone zgodnie z reformą w szkoły 8-letnie, a 

likwidowane Gimnazjum w Ogrodzieńcu zostało włączone do Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Ogrodzieńcu. Burmistrz mówił również o subwencji oświatowej, 

wskazując przy tym malejącą liczbę uczniów, skutkiem czego będzie zmniejszona 

subwencja.  

Skutkiem wprowadzenia reformy oświaty w naszej gminie jest to, że Szkoła 

Podstawowa nr 1 w Ogrodzieńcu posiada dwa budynki – jeden w Ogrodzieńcu, drugi 

w Cementowni. Rok szkolny rozpoczął się spokojnie, będzie robiona symulacja liczby 

godzin, zajęć dla nauczycieli w poszczególnych szkołach. Środowisko nauczycieli 

jest zaniepokojona sytuacją wygaszania gimnazjum. 

 

4 września 

Rozpoczął się cykl zebrań sołeckich dotyczących Funduszu Sołeckiego na 2018 rok. 

Podczas zebrań mieszkańcy podejmują decyzje w sprawie przeznaczenia środków 

dla danego sołectwa.  

 

9 września 

miały miejsce obchody jubileuszu 30-lecia Orkiestry Dętej OSP Ryczów. Grupa 

działa przy MGOK Ogrodzieniec i jest wspierana finansowo.  

 

9 września  

Odbył się ogólnopolski „Dzień Sportu” na obiekcie wielofunkcyjnym Orlik w 

Ogrodzieńcu. Honorowy patronat nad tym wydarzeniem objęło Ministerstwo Sportu i 

Turystyki oraz Polski Komitet Olimpijski. Takie wydarzenie miało miejsce po raz 

pierwszy we wszystkich gminach, w których funkcjonują Orliki. Impreza cieszyła się 

dużym zainteresowaniem.  

 

12 września 

Burmistrz uczestniczył w konferencji poświęconej inicjatywie Smart City, 

organizowanej przez prezydenta Słupska oraz Akcelerator Transferu Innowacji z 

Gliwic. Jest to firma, która w chwili obecnej organizuje duży grant z Narodowego 

Centrum Badań i Rozwoju, poświęcony wdrażaniu w samorządach nowoczesnych 

technologii, opartej na technologiach informatycznych i technicznych, wspierających 

zarządzanie w gminach. Mają one na celu m.in. poprawić stan zużycia energii, 

inteligentne sterowanie różnymi procesami zarządzania w gminie. Na spotkaniu tym, 



 

 

 

padła propozycja dla samorządów o wytypowanie przedsięwzięć, które mogły by być 

finansowane przez Narodowe Centrum Badań i Rozwoju.  

 

Inwestycje i przetargi w Gminie: 

 

Wykonano remonty dróg gminnych. Przebudowano konstrukcję drogi ul. Reja w 

Fugasówce oraz nawierzchnię na wjeździe w ul. Cichą w Ogrodzieńcu. Wykonano 

część nakładki asfaltowej ul. Końcowej w Ryczowie oraz wspólnie z Powiatem II etap 

budowy chodnika przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. W Mokrusie rozpoczęto 

budowę chodnika, po jego zakończeniu prace rozpoczną się w Gulzowie.  

 

Minister Pracy Rodziny i Polityki Społecznej Pani Rafalska, zwrócił się do wojewodów 

o wzmożenie nadzoru nad realizacją w gminach programu Rodzina 500+. 

Odnotowano w całym kraju spadek decyzji związanych z wypłatą zasiłków 500+. 

Stan na dzień 15.09.2017r. - w skali kraju wydano 29 % decyzji, porównując rok 

ubiegły było to 38%. Nasz OPS w Ogrodzieńcu zrealizował to zadanie w 53%. Na 

429 wniosków wydano 227 decyzji.  

 

Na zakończenie Burmistrz poinformował o tym, że Pan Sławomir Szlachta Sołtys 

Mokrusa został Sołtysem Powiatu Zawierciańskiego w ramach prowadzonej akcji 

przez Dziennik Zachodni.  Liczba głosów oddanych na Pana Sławomira - 203, w 

związki z czym przeszedł do kolejnego etapu wojewódzkiego. Burmistrz zachęcił do 

głosowania na Pana Szlachtę.   

 

Ad.16 

Wnioski i oświadczenia.  

 

Sołtys Janusz Łypaczewski ponownie poruszył sprawę związaną z ujednoliceniem 

terminu płatności za odpady komunalne oraz podatki. Termin płatności za odpady 

upływa 10-go każdego miesiąca, a 15-go termin opłaty za podatki. Po tym terminie 

nie wolno sołtysowi przyjmować wpłat.  Prosi Burmistrza i Skarbnika o zajęcie się tą 

sprawą.  

 

Przewodniczący Rady odczytał pismo Starostawa  Powiatowego Wydział Zdrowia, 

dotyczące przedstawicieli gminy do Rady Społecznej Szpitala Powiatowego oraz do 

Rady Społecznej Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu w związku z 

reorganizacją służby zdrowia (połączenie Szpitala oraz ZLA w Zawierciu).  

Przedstawicielem do Rady Społecznej Szpitala, zaproponowano aby nadal pozostał 

Pan Lech Jaros.  

Przewodniczący zwrócił się do Pana Jarosa z pytaniem czy nie ma żadnych 

przeszkód w związku z wykonywaną przez niego pracą zawodową a funkcją 

reprezentowania gminy w Radzie Społecznej w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu.  

 



 

 

 

Pan L. Jaros odpowiedział, że jest pracownikiem Niepublicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej „ENDOSKOPIKA” ul. Widok 11 w Zawierciu. Ma umowę o dyżury w POZ 

Świątecznym i Całodobowym Szpitala Powiatowego w Zawierciu od co najmniej 2 lat. 

Będąc poprzednio w składzie Rady Społecznej Szpitala Powiatowego miał taki sam 

status zatrudnienia jak obecnie. Nadmienił też, że nie prowadzi działalności 

gospodarczej oraz, że nie zna takich regulacji prawnych aby występowała kolizja.        

 

Ad.17 

Zamkniecie obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany w związku z 

tym dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział w sesji.  

Zamknięcie sesji nastąpiło o godz.15:00 

 

 

Protokół sporządziła    Podpis przewodniczącego obrad: 

         M. Piecha 

 
 
 

 

 

 

 

 

 


